
 
 

 

Referat Skolebestyrelsesmøde 

Torsdag den 21.11.2024 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Ani Maj Andersen, Anja Koch, Dorte Johannsen, Jesper 

Madsen-Østerbye, Martin Helt Brunsgaard og Ulrik Jacob Juel Kristensen.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Tobias Johannsen, 8.C og Anne-Sofie Bargisen Tastesen, 9.X 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen. 

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking. 

Referent: 

Sven Wamser 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard. 

Afbud: 

Ani Maj Andersen og Ulrik Jacob Juel Kristensen 

 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 



 
 

 

2. 18:05-18:20  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

• Elevrådets arbejde 

• Undervisningsmiljøvurdering (UMV) 

Referat: 

Anne-Sofie og Matilde deltog i danske skoleelevers landskonferencen.  

Elevrådet har taget undervisningsmiljøundersøgelsen op og derfra valgt følgende 

fokusområder som der skal arbejdes videre med: 

1. Uro i klassen, især i vikartimerne 

2. Pres på fællesarealerne 

3. Rengøring på toiletter og i forhallen 

4. Bevægelse i undervisningen 

Der er flere forslag til juleaktiviteter og hygge i løbet af december, bl.a. en fælles 

julebiograf fælles for mellemtrin og udskoling i en af pauserne. 

Legepatruljen starter op igen i kommende uge. 

Der er flere forslag og ønsker til udeområderne, dette skal medtænkes i den kommende 

plan for udeområder. 

 

Bilag: 

2.1 Kongehøj UMV 2024 

 

3. 18:20-18:35 Økonomi (T) 

Formål: 

• Bestyrelsen skal have indblik i skolens økonomi. 

Skolebestyrelsen skal: 

• Orienteres om budgetopfølgning oktober 2024 (bilag). 



 
 

 

• Præsenteres for første udkast til budget 2025 (vi har en forventning om at tallene 

for elevtildelingen kommer fra forvaltningen i uge 46). 

Referat: 

Bilagene gennemgået, og der forventes fortsat et overskud i 2024 på 2,3% Der er visse 

usikkerheder der kan gøre at overskuddet bliver højere. 

Budget for 2025 gennemgået. Det forventede overskud fra 2024 ønskes tages med over i 

2026. Budget for 2025 er 56,5 millioner, hvoraf der allerede er fratrukket 6 millioner for de 

segregerede elever. Med udgangspunkt i indeværende år er det forventede forbrug, 

fremskrevet med løn og prisudvikling på 55,1 millioner. Heri er der ikke medregnet 

nyansættelsen af en trivselsvejleder, at der er en klasse mindre efter sommerferien og at 

der fra centralt hold er en forventning om at mindske centeret. 

Skolens økonomi-prognose de kommende år ser fornuftig ud og er rettidig omhu ift. et 

faldende elevtal 2025. Overskuddet fra 2024 skal bruges på at mindste faldet i budgettet 

2026. Fra 2026 og frem forventes et stabilt elevtal så økonomien fra 2027 forventes at 

være stabilt. 

 

Bilag: 

3.1 Økonomirapport 31.10.2024 

3.2 Noter til økonomirapport 31.10.2024 

3.3 Budget 2024 skolebestyrelsen med forventet resultat (bilag følger) 

 

4. 18:35-19:00 Gennemgang af resultatoversigt (T) 

Formål: 

• Bestyrelsen skal have indsigt i nøgletal vedr. elevernes læring og trivsel fra 

forvaltningens årlige opgørelse. 

Skolebestyrelsen skal: 

• Følgende områder gennemgås på baggrund af bilaget: 

o Nationale test 

o Den nationale trivselsmåling 

o Bevægelse 

o IT og digitalisering 

o Kompetencedækning 



 
 

 

o Segregering 

o Afgangskarakterer 

o Standpunktskarakterer 

o Uddannelsesparathedsvurdering 

o Tilmeldt ungdomsuddannelse 

Referat: 

Resultatoversigten 23-24 blev gennemgået. På de fleste områder er der marginale 

forskelle ift. tidligere år samt kommunens gennemsnit. Tallene bruges også på 

skoleudviklingssamtalen i januar. 

 

Bilag: 

4.1 Kongehøj resultatoversigt 2023-24 

 

5. 19:00-19:15 Aabenraa Kommunes arbejde med udvikling af gode 

børne- og ungefællesskaber (I) 

Formål: 

• Bestyrelsen skal orienteres om de kommunale initiativer, og hvordan de spiller 

sammen med hverdagen på Kongehøjskolen. 

Skolebestyrelsen skal: 

• Have indblik i: 

o Samarbejdet med visitationsudvalget. 

o KL-netværket ”En skole der kan mere for flere”. 

o De kommunale initiativer, der skal bidrage til at realisere det 

politiske udvalgs vision: ”Vi tror på, at det er bedst for alle børn og 

unges læring, udvikling og trivsel, at alle er så tæt som muligt på 

almenområdet og hverdagslivet i deres lokale dagtilbud eller skole” 

(vedtaget oktober 2024). 



 
 

 

Referat: 

Der er vedtaget et nyt retningspapir af det politiske udvalg. Den retning der er politisk, 

handler om at flere børn er en del af det almene fællesskab. Det viser også det skift der 

har været i visitationsudvalget, hvor der på det sidste har været flere afslag på 

specialiserede skoletilbud. Samtidig er der for tiden flere klager i kommunen på 

visitationsudvalgets afgørelser. 

Kongehøjskolen er med i KL-netværket ”En skole der kan mere for flere”. I dette regi skal 

der, sammen med PPR og børn og familie, laves en prøvehandling på skolen i løbet af 

foråret for at lave en koordineret indsats der skal understøtte den politiske retning. 

Skolebestyrelsen udtrykker bekymring for, at der er en økonomisk konsekvens for de 

almenskoler der har et center. 

 

6. 19:15-19:30 Godkende timefordelingsplanen for 2025-26 (B) 

Formål: 

• At godkende timefordelingsplanen 

Skolebestyrelsen skal: 

• Godkende timefordelingsplanen. Herunder også evaluere den forkortede skoledag. 

Referat: 

Der er positive tilbagemeldinger på den forkortede skoledag i indskolingen, så eleverne i 0. 

til 3. får fri samtidig. 

Timefordelingsplanen blev gennemgået med de ændringer der forventes. 

Beslutningen udsættes til mødet i januar, da der forventes at ændringen i folkeskoleloven 

på det tidspunkt er besluttet. 

 

Bilag: 

6.1 Bilag med timefordelingsplan følger 

 



 
 

 

7. 19:30-19:40 Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

• Møde i formandsnetværket 

• Møde med det politiske udvalg 

• Rammebeskrivelse ift. til lektier: 

o 23. januar kl. 17.30: Oplæg v/ Annette Søndergaard Gregersen på 

pædagogisk stormøde for lærere og pædagoger 

o 23. januar kl. 19.15: Oplæg v/ Annette Søndergaard Gregersen for 

forældre og elevrådsrepræsentanter 

o 17. februar: Elevrådsmøde i udskolingen 

o 20. februar: Afdelingsmøder 

o 26. februar: PU-fælles (opsamling fra afdelingsmøderne) 

o 20. marts: Skolebestyrelsesmøde (drøftelse) 

o 28. april: Skolebestyrelsesmøde (vedtagelse) 

Referat: 

I mødet med det politiske udvalg, der var inviteret med meget kort varsel, var der meget 

løse rammer, så der var mulighed for i gruppearbejdet for selv at definere dagsordenen. 

I det efterfølgende møde i formandsnetværket blev det besluttet at sende en skriftlig 

tilbagemelding til det politiske udvalg om proces og indhold. 

Der er udarbejdet en plan for processen for rammebeskrivelsen ift. lektier som inddrager 

personale, forældre og elever, så den kan vedtages på mødet i april. 

 

 

8. 19:40-19:50  Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

• Trivselsundersøgelser for medarbejderne 

• Ledelsen i centret 

• Nyt fra kommunikationsområdet 

o Åbent hus-arrangement 7. november 



 
 

 

o Hjemmeside (herunder videoer) 

o Facebook 

Referat: 

Lederen af centeret stopper på Kongehøjskolen med udgangen af januar, hvorfor der slås 

en afdelingslederstilling op. Dorte og Jesper deltager i ansættelsesudvalget. 

Trivselsmålingen blandt medarbejderne blev gennemgået. Trivslen er over de sidste 2 år 

gået frem på Kongehøjskolen og ligger over gennemsnittet i kommunen. Der arbejdes 

videre med fokuspunkter i forhold til trivslen. 

Åbent hus-arrangementet den 7. november var en positiv oplevelse med omkring 40 

deltagende familier. 

Den nye hjemmeside og videoer blev præsenteret, og forventes klar og online fra 1. 

december. Derudover er der systematiseret i opslagene på Facebook, hvor der nu 

udkommer regelmæssige opdateringer. 

Vi har pr. 1. januar ansat en ny trivselspædagog. 

 

9. 19:50-19:55 Evt. 

Referat: 

Kantinens tilbud ønskes på som punkt på det kommende møde. 

 

10. 19:55-20:00 Oplæsning af referat (B) 

Referat: 

Referatet godkendes. 


